

國立陽明交通大學土木工程學系
博士班學生英語能力測驗辦法施行細則
Department of Civil Engineering
National Yang Ming Chiao Tung University
Detailed Rules for the Implementation of the English Proficiency
Test for PhD Students

2021 年 11 月 17 日 110 學年度第 1 學期第 3 次系務會議通過
Passed by the 3rd Department Affairs Meeting of the 1st Semester of Academic Year 2021 on November 17, 2021

2022 年 03 月 02 日 110 學年度第 2 學期第 1 次系務會議通過
Passed by the 1st Department Affairs Meeting of the 2nd Semester of Academic Year 2021 on March 2, 2022

一、本施行細則係依「工學院博士班學生英語能力測驗辦法」訂定之，其目的為提昇本系博士班學生從事學術研究所需之英語寫作及表達能力。

These Rules are adopted in accordance with the “Regulations for the English Proficiency Test for PhD Program Students of the College of Engineering”, in order to improve the proficiency of the PhD students of the Department in English writing and expression as required for academic research work.

二、鑑定方式：凡本系之博士班學生應選擇下列任一方式通過英語能力鑑定，方得參加畢業口試：

Evaluation Method: Any PhD student of the Department may take the oral examination for graduation only after passing the English proficiency test in any of the following manners:

1. 參加並通過下列任一英語能力鑑定測驗：

Take and pass any of the following English proficiency tests:

(1) 通過全民英語能力分級檢定中高級初試及複試

Pass the GEPT (General English Proficiency Test) High-Intermediate Level, preliminary test and re-examination

(2) 托福(TOEFL)550 分(含)以上

TOEFL scores of 550 or higher

(3) 電腦托福 213 分(含)以上

PC version of TOEFL score of 213 or higher

(4) 網路托福 79 分(含)以上

Online version of TOEFL score of 79 or higher

(5) 國際英語測試(IELTS) 6 級(含)以上

IELTS score of grade 6 or higher

(6) 多益測驗(TOEIC)730 分(含)以上

TOEIC score of 730 or higher

2. 選修通過本校語言中心或工學院開設之研究所英語訓練課程至少 4 學分。惟本校語言中心開設之「推廣教育科技英文學分班」及其他院系所開設之課程不計入認列。上述英文課程不計入畢業學分。

Take at least 4 credits of English training courses offered by the Language Center of NYCU or College of Engineering. The “Promotion of Educational Technology English Credit Class” offered by the Language Center of NYCU and the programs offered by the other colleges/departments do not count. Said English courses are excluded from graduation credits.

3. 在國外以英語教學之學校得到學士(含)以上學位者，可申請抵免。

Students who completed their bachelor’s degree or higher at any school taught in English abroad may apply for a credit waiver.

三、本施行細則經「土木工程學系系務委員會」訂定，經系務會議通過，並經院課程委員會核備後實施，修訂時亦同。

These Rules are adopted by the “Department Affairs Committee of the Department of Civil Engineering”, subject to the resolution of the Department Affairs Committee Meeting and reference filing at the College Curriculum Committee. The same shall apply where the Rules are amended.